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Onderwerp:  
Accommodatiebeleid en beleid Sterke sociale basis 
 
 
Aanleiding 
De aanleiding voor het ontwikkelen van een nieuw accommodatiebeleid voor het maatschappelijk vastgoed in 
de gemeente Maashorst is tweeledig. Allereerst is actualisatie van beleid en tarieven aan de orde zodat voor 
alle inwoners van de gemeente Maashorst heldere en eenduidige uitgangspunten voor het gebruik van de 
accommodaties gelden. Ten tweede is er de ambitie om het accommodatiebeleid te optimaliseren en naadloos 
te laten aansluiten op de ambities uit het Bestuursakkoord, het beleid binnen het sociaal domein en het 
strategisch vastgoedbeleid.  
 
Het accommodatiebeleid is cruciaal voor het versterken van de sociale infrastructuur en het ondersteunen van 
gemeenschapsinitiatieven. De focus ligt op het creëren van een beleid waarin voorzieningen laagdrempelig 
toegankelijk zijn en dat inspeelt op de veranderende behoeften van de inwoners. De gemeente Maashorst ziet 
accommodaties niet alleen als fysieke ruimtes, maar als wezenlijke onderdelen van het sociale weefsel die er 
aan bijdragen een leefbare gemeenschap voor alle inwoners te realiseren. 
 
De planning is om het accommodatiebeleid aan de gemeenteraad voor te leggen in de raadsvergadering van 
september 2024. Het beleid Sterke sociale basis is geagendeerd voor de raadsvergadering van  juni 2024.  
Er is op een aantal punten een duidelijke samenhang tussen de beleidsvoorstellen waardoor het goed is dit in 
samenhang in een informatieve bijeenkomst te delen. Tevens is het accommodatiebeleid een veelomvattend 
onderwerp waardoor het de voorkeur heeft om het informatief te behandelen en niet direct besluitvormend. 
 
 
Doel 
Waarom is een raadsinformatieavond belangrijk voor de raad? 
 
Het accommodatiebeleid gaat in hoofdlijnen over de volgende 3 zaken: 
1. Welk niveau van voorzieningen is nodig om de beleidsdoelstellingen te faciliteren? 
2. Hoe is het beheer en de exploitatie geregeld? 
3. De tarievenstructuur. 
 
Voor punten 1 en 2 ligt er een duidelijke relatie met de inhoudelijke beleidsdoelstellingen vanuit het 
Bestuursakkoord en beleid vanuit domein Sociaal, zoals het strategisch beleidskader domein Sociaal, het beleid 
Sterke sociale basis en de Sport- en beweegvisie. 
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De actualisatie van de tarievenstructuur heeft voor de verenigingen tot gevolg dat ze meer of minder moeten 
gaan betalen om gebruik te maken van een accommodatie. Naast de tarieven worden ook de subsidies die 
deze verenigingen ontvangen geactualiseerd. Ook hier zit een samenhang tussen de afzonderlijke 
beleidsvoorstellen. 
 
In een raadsinformatie bijeenkomst kan vóór besluitvorming op alle afzonderlijke onderdelen de samenhang 
worden besproken. De Raad krijgt dan een beeld van het totale speelveld en de knoppen waaraan gedraaid kan 
worden om de gewenste doelen te behalen. Daarnaast betreft het veel maatschappelijke instellingen en 
verenigingen waardoor het in de besluitvorming gevoelig kan liggen. 
 
Hiernaast gaat het accommodatiebeleid over verschillende soorten accommodaties (bijvoorbeeld 
wijkaccommodaties, sport- en cultuuraccommodaties) die elk anders van aard zijn en daarom in het 
accommodatiebeleid ook aparte accenten kennen. In een informatieve bijeenkomst kan dit goed geduid en 
besproken worden. 
 
Tenslotte ligt de opgave voor om het beleid langjarig betaalbaar te houden. De afgelopen jaren zijn, naast de 
budgetten die voor het sociale beleid en het accommodatiebeleid op de gemeentebegroting structureel 
beschikbaar zijn, incidenteel aanvullende budgetten beschikbaar gesteld. Tijdens de bijeenkomst kan de raad 
op hoofdlijnen meegenomen worden in doorrekening van de beleidsvoorstellen en het effect op de begroting 
in meerjarenperspectief. 
 
Wanneer is de avond geslaagd? 
• Als de raad een goed beeld heeft bij de samenhang tussen de diverse beleidsvoorstellen. 
• Als de raad een duidelijk beeld heeft van de gemene deler (uitgangspunten die voor alle soorten 

accommodaties gelden) en de specifieke accenten in het accommodatiebeleid voor de verschillende 
soorten maatschappelijke accommodaties. 

• Als de raad op hoofdlijnen inzicht heeft in de (meerjarige) financiële effecten van de beleidsvoorstellen.  
 
 
Aanpak 
 
• Gewenste datum/periode?: 30 mei 2024. 
• Gewenste tijdsduur? 60 minuten. 
• Welke werkvorm? 

Het is veel informatie en meerdere deelonderwerpen. Daarom wordt voorgesteld om het op te delen in 
blokken, waarbij er telkens met een presentatie van circa 5 minuten wordt gestart en er vervolgens 10 
minuten is voor vragen en gesprek. Indeling in onderwerpen: 
1. Aanleiding en afbakening van het accommodatiebeleid én de relatie met andere beleidsvoorstellen. 
2. Beheer en exploitatie 
3. Tarieven (incl. relatie met subsidies) 
4. Financiële effecten van het voorgestelde beleid 

• Wie zijn de inleiders/sprekers: Jeroen Knikkink (projectleider accommodatiebeleid) en Maud van de Weem 
(strategisch beleidsadviseur domein sociaal, betrokken bij strategisch beleidskader sociaal domein, beleid 
sterke sociale basis en actualisatie subsidies). 

 
Participatie & communicatie 
Alleen de leden van de gemeenteraad worden uitgenodigd. 
 
Vervolg 
• Wat zijn de vervolgstappen?  

- De concept beleidslijnen worden in diverse participatiebijeenkomsten met de betrokken partijen 
gedeeld. Relevante reacties vanuit deze bijeenkomsten kunnen in de besluitvorming worden 
meegenomen.  

- Poho 12-8-’24 – College 20-8-’24 -  raadscommissie S&B 5-9-‘24 – raad 19-9-‘24 
• Wanneer is de raad besluitvormend aan zet? 19 september 2024 
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